
 
      

Zápis ze zasedání AS PřF UJEP 

konaného dne 15. 11. 2023 

Přítomní: Bc. Simona Babinská 

Ing. Markéta Gloneková, Ph.D. 

Mgr. Kateřina Hamalová 

  doc. Ing. Jaromír Havlica, Ph.D. (předseda senátu) 

Mgr. Vladan Hruška, Ph.D. 

RNDr. Zdeněk Moravec, Ph.D. 

PhDr. Jiří Přibyl, Ph.D. 

Ing. Magda Škvorová, Ph.D. 

Mark Vajšbejn 

Nepřítomní:  Bc. Jan Kuřil 

Omluvení: Mgr. Jiří Fišer, Ph.D. 

Bc. Eliška Láchová 

Mgr. Květuše Sýkorová 

Mgr. Marcel Štofik, Ph.D. 

Bc. Valerie Vítů (místopředsedkyně senátu) 

Tajemnice:  Mgr. Anna Paříková 

Hosté: RNDr. Regina Herma, Ph.D. (proděkanka pro vnější a zahraniční vztahy PřF UJEP) 

Ing. Petr Lauterbach (tajemník PřF UJEP) 

Mgr. Michaela Liegertová, Ph.D. (proděkanka pro rozvoj a kvalitu PřF UJEP) 

RNDr. Martin Švec, Ph.D. (proděkan pro studium PřF UJEP) 

doc. RNDr. Michal Varady, Ph.D. (děkan PřF UJEP) 

PhDr. Jaroslav Zukerstein, Ph.D. (proděkan pro vědu a výzkum PřF UJEP) 

doc. Ing. Jiří Orava, Ph.D. 

Mgr. Jan Malý, Ph.D. 

Jakub Verner 

 

Návrh programu zasedání: 

1. Schválení programu zasedání. 

2. Schválení zápisu z minulého mimořádného zasedání AS PřF UJEP konaného dne 18. 10. 

2023. 

3. Vyjádření k návrhu akreditace doktorského studijního programu Enviromental and Biomaterial 

Sciences. 

4. Projednání a schválení čerpání z FRIM fakulty na dokončení projektové dokumentace a 

informace o čerpání rozpočtu k 30. 9. 2023. 

5. Schválení podmínek pro přijetí v akademickém roce 2024-2025. 

6. Projednání a schválení kandidátky či kandidáta za PřF UJEP do Rady vysokých škol. 



 
      

7. Informace o shromáždění akademické obce. 

8. Různé. 

Zahájení: 13.03 

Jednání: AS PřF UJEP je schopen usnášení – přítomno 9 z 15 členů. 

Předseda AS PřF UJEP Havlica zahájil zasedání přivítáním senátorů AS PřF UJEP a členů vedení PřF 

UJEP.  

 

1. Schválení programu zasedání. 

Předseda AS PřF UJEP vyzval senátory k připomínkování navrženého programu zasedání. 

Přítomní senátoři neměli k předloženému bodu připomínky. Předseda AS PřF UJEP požádal 

přítomné senátory o hlasování o schválení programu.  

Usnesení: AS PřF UJEP schvaluje program řádného zasedání. 

hlasování: 9 pro, 0 proti, 0 se zdrželo 

(schváleno) 

2. Schválení zápisu z mimořádného zasedání AS PřF UJEP konaného dne 18. 10. 2023. 

Předseda AS PřF UJEP vybídl senátory ke komentářům k uvedenému zápisu. Nikdo zápis 

nekomentoval. Předseda AS PřF UJEP vyzval přítomné senátory k hlasování. 

Usnesení: AS PřF UJEP schvaluje zápis z minulého mimořádného zasedání AS PřF UJEP 

konaného dne 18. 10. 2023. 

hlasování: 9 pro, 0 proti, 0 se zdrželo 

(schváleno) 

3. Vyjádření k návrhu akreditace doktorského studijního programu Environmental and 

Biomaterial Sciences.  

Předseda AS PřF UJEP předal slovo proděkanu Švecovi. Proděkan Švec krátce představil 

předloženou žádost o akreditaci. Studijní program bude veden FŽP a PřF, garantem je doc. 

Orava. 

13.07 přišel děkan Varady. 

Předseda AS PřF UJEP předal slovo doc. Oravovi. Doc. Orava přítomným více přiblížil 

multidisciplinární studijní program, který bude v anglickém jazyce. V rámci studijního programu 

bude navázána spolupráce s výzkumnými ústavy, mj. s UACH v Řeži a s Frankhoferovým 

institutem v Drážďanech, přičemž tato spolupráce není vázaná jen na společnou výzkumnou a 

publikační činnost, ale i na další vzdělávání studentů, a to jak formou kurzů, tak i účastí na 

různých doktorandských školách. Nedílnou součástí koncepce tohoto studijního programu je 

výrazné zapojení studentů do mezinárodních aktivit, čímž výrazně posílíme aspekt 

internacionalizace.  

Předseda AS PřF UJEP se zajímal, jaký je nutný počet publikací k dokončení studia. 

Doc. Orava odpověděl, že dvě a dodal, že studentům nebudou doporučovány publikace 



 
      

v nakladatelstvích, které jsou vnímány jako problematické a jejichž seznam bude uveden na 

webu fakulty FŽP. Předseda AS PřF UJEP se zeptal, zda bude připraven fond, ze kterého se 

budou platit stáže nebo letní školy na zahraničních institutech. Doc. Orava reagoval, že děkan 

FŽP vyhradí 100 tisíc na rok pro návštěvy zahraničních lektorů a na individuální potřeby 

studentů spojené s tímto doktorským studijním programem. Dr. Malý poznamenal, že PřF by 

měla najít mechanismus pro financování těchto letních škol, jelikož je problematické je např. 

zahrnout do projektů. Proděkanka Herma reagovala, že je potřeba být proaktivnější ze strany 

studentů a např. si včas zažádat o Erasmus, pokud budou chtít jet do Drážďan. Děkan Varady 

dodal, že k tomuto slouží i projekty SGS. 

V závěru tohoto bodu se předseda AS PřF UJEP zeptal na výuku německého jazyka. Doc. 

Orava odpověděl, že vyučující je zkušená a má praxi s výukou německého jazyka na různých 

úrovních i různých typech institucí. Doplnil, že výuka bude individuální dle znalostí a potřeb 

daného studenta. Proděkanka Liegertová pochválila předloženou žádost o akreditaci a 

excelentně sepsaný program.   

Usnesení: AS PřF UJEP v souladu s § 27, odst. 2, písm. a) zákona o vysokých školách 

vyjadřuje kladné stanovisko k návrhu doktorského studijního programu Environmental and 

Biomaterial Sciences. 

hlasování: 9 pro, 0 proti, 0 se zdrželo 

(schváleno) 

4. Projednání a schválení čerpání z FRIM fakulty na dokončení projektové dokumentace a 

informace o čerpání rozpočtu k 30. 9. 2023. 

Předseda AS PřF Havlica předal slovo tajemníku Lauterbachovi. Tajemník Lauterbach 

zdůvodnil potřebu žádosti o schválení nového čerpání z FRIM. V rámci projektové 

dokumentace objektu „Králova výšina“ došlo k zásadním změnám v zadání, a tudíž došlo k 

ukončení práce na projektové dokumentaci. Z původně schválené částky tak zůstala část 

nečerpaná. Nicméně, na dokončení projektové dokumentace musí být vypsáno nové výběrové 

řízení.  

Tajemník také poukázal na další položky v rámci čerpání FRIM. Jedná se o částky, které nebyly 

původně projednány v senátu a do FRIM se dostaly nedopatřením, nikoliv však ze strany 

vedení fakulty. Tyto položky byly plánované k čerpání z fondu provozních prostředků, ale 

nakonec byly ekonomickým oddělením UJEP připsány do investic, jako zhodnocení stávajícího 

majetku.  

Dále tajemník poznamenal, že naopak odpadnou některé očekávané položky, např. ovládání 

digestoří prošlo reklamací a náklady zaplatí Metrostav.  

Předseda AS PřF UJEP požádal senátora Přibyla jakožto předsedu EKAS o vyjádření. Senátor 

Přibyl poznamenal, že tajemník zodpověděl veškeré dotazy EKAS a vyvrátil pochyby, a tudíž 

EKAS vyjadřuje kladné stanovisko k čerpání z FRIM na dokončení projektové dokumentace.  

Následně tajemník Lauterbach ještě podal informace o čerpání rozpočtu k 30. 9. Čerpání je 

alikvotní k části roku. Poznamenal, že se fakulta zatím nedostala do ztráty.  

Senátor Přibyl za EKAS vyjádřil kladné stanovisko k čerpání rozpočtu. 



 
      

Usnesení: AS PřF UJEP v souladu s § 27, odst. 1, písm. d) zákona o VŠ schvaluje částku 484 

tis. Kč z FRIM PřF na dokončení projektové dokumentace. 

hlasování: 9 pro, 0 proti, 0 se zdrželo 

(schváleno) 

5. Schválení podmínek pro přijetí v akademickém roce 2024-2025. 

Předseda AS PřF UJEP předal slovo předkladateli bodu, proděkanu Švecovi. Proděkan Švec 

představil daný dokument a uvedl, změny oproti dokumentu k loňskému roku nastaly jen 

v termínech a ve výši částky k přihlášce, která je dána změnou statutu fakulty. 

13.49 přišla prof. Kolská. 

Usnesení: AS PřF UJEP dle § 27 odst. 1 písm. e) schvaluje Podmínky pro přijetí ke studiu na 

Přírodovědecké fakultě UJEP pro akademický rok 2024-2025. 

  

hlasování: 9 pro, 0 proti, 0 se zdrželo 

(schváleno) 

6. Projednání a schválení kandidátky či kandidáta za PřF UJEP do Rady vysokých škol. 

Předseda AS PřF UJEP uvedl tento bod. Každé tři roky navrhuje fakultní senát svého kandidáta 

do Rady vysokých škol. Zástupkyní PřF je dlouhodobě prof. Kolská, a proto byla s kandidaturou 

oslovena i letos.  

13.50 odešel Švec. 

Profesorka Kolská krátce představila funkci Rady vysokých škol. Je členkou pracovních komisí, 

a to pro vědeckou činnost a pro kvalitu vysokých škol a jejich hodnocení.  

Děkan Varady podpořil kandidaturu prof. Kolské a pochválil dosavadní spolupráci.   

Usnesení: AS PřF UJEP nominuje prof. Ing. Zdeňku Kolskou, Ph.D., jako zástupkyni PřF 

UJEP v RVŠ pro funkční ́období ́2024 až 2026. 

hlasování: 9 pro, 0 proti, 0 se zdrželo 

(schváleno) 

7. Informace o shromáždění akademické obce. 

13.55 odešla prof. Kolská. 

Předseda AS PřF UJEP připomněl, že má povinnost jednou ročně svolat shromáždění 

akademické obce, na které zpravidla vystupuje pan děkan se souhrnem aktivit fakulty v daném 

roce a zhodnocením, co se povedlo a co naopak ne. Předseda navrhl termín ve středu 20. 12. 

2023, čas a místnost konání budou upřesněny.   

Senát bere na vědomí informace o shromáždění akademické obce. 

 

8. Různé.  

Předseda AS PřF Havlica se zeptal přítomných, zda mají další bod k projednání.  

O slovo se přihlásila senátorka Gloneková. Uvedla, že v ZOO mají stážisty z Německa, kteří 

by rádi využili volno mezi povinnou praxí. Zeptala, zda jsou pro ně k dispozici přednášky 



 
      

v angličtině. Navrhla také, že by se mohli podílet na zpracování propagačních či studijních 

materiálů fakulty do němčiny. Předseda AS PřF UJEP se zeptal, jaké vzdělání stážisti mají. 

Poznamenal, že by se mohli zapojit do vědecké činnosti. Navrhl, aby zaslali své životopisy. 

Senátor Přibyl poznamenal, že vzhledem ke končícímu funkčnímu období by bylo vhodné 

připravit živnou půdu pro nadcházející senátory. Připomněl školení týkající se senátu, kterého 

se v minulosti účastnila senátorka Škvorová a navrhl danou přednášející pozvat na fakultu. 

Mohli by se pozvat i ostatní fakultní senátoři a fakulty by se podělili o náklady. Předseda AS 

PřF UJEP navrhl školení zorganizovat na leden. Předseda AS PřF UJEP se zeptal na 

vzdělávací příručky pro EKAS, které byly v přípravě. Senátor Vajšbejn uvedl, že jako nejmladší 

člen EKAS měl pár připomínek, které budou snadno zapracovány a příručka by měla být brzy 

hotová. 

Ukončení: 14.13 

Zapsala: Mgr. Anna Paříková 

doc. Ing. Jaromír Havlica, Ph.D., 

předseda AS PřF UJEP 


